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ÇOK MÜSLÜMAN VAR AMA KIYMETSİZ 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
İnşâAllah Müslüman kardeşlerimizle sohbet ederiz. İnşâAllah, Allah Azze ve 

Celle’den sizi bereketlendirmesini istiyoruz. Hz. Ebû Bekir’in dediği gibi, Allah جل جلاله 
dediklerini yapsın inşâAllah. Biz bir şey iddia etmiyoruz ama inşâAllah, Allah جل جلاله bizi 
sizin düşündüğünüz gibi yapsın, inşâAllah. 

Bizim yolumuz, Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in yolu 
bütün güzel şeylerin yoludur. Her iyi, her güzel şey bu yoldadır. İnsana insanlığı 
öğretiyor. Sadece İslam bu yolu öğretiyor. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi 
ve-sellem bu yolu öğretiyor. Gerçek İslam Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi 
ve-sellem’in yoludur. 

Bunun birinci örneği, mükemmel örneği Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu 
‘aleyhi ve-sellem’in, “ يِبیدِأَت نَسَحَْأَف يِّبرَ يِنَبَّدَأ ”, “Addabani Rabbi fa ahsana ta’dibi”, 
“Allah جل جلاله bana edep verdi ve onu mükemmelleştirdi,” demesidir. Allah جل جلاله bana 
edep, güzel ahlâk öğretti ve O جل جلاله içimdeki en güzel şeyi tamamen yarattı, 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem buyurdu. 

Yani saygılı ve edepli olmak kötü bir şey değil. Edep çok önemli bir şey. Ama 
günümüzde insanlığa baktığını, insanlığa öğrettiğini iddia edenler için en kötü şey 
bu. Onlar için kabul edilebilir bir özellik değil. İyi huylu olmamalısın, saldırgan 
olmalısın, şiddet yanlısı olmalısın, her kötü şey olmalısın. Eğer öyle yaparsan kimse 
sana dokunmaz. Ama iyi huylu ve sessiz olursan, onlar sana binerler ve sana her 
kötü şeyi yapmak isterler. İslam bunun tam tersidir. İslam, elhamduliLlah, 
vermektir, insanları daha yükseğe çıkarmaktır; onları daha da yükseğe çıkarmaktır. 
Ama başkaları da onların daha da aşağılara inmesini istiyor. 

Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem hiçbir saygısı, edep veya 
başka bir şeyi olmayan insanların ortasındaydı. Onların tek sahip olduğu, onlar için 
en önemli şey, kibirli olmak, tekebbür’dür. Bu en önemli şeydir. Her biri diğerine 
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gidip, “Ben senden daha iyiyim, senden daha yükseğim,” diyordu. Ve alt seviyedeki 
insanlarla konuşmuyorlardı. Yaptıkları birçok şey vardı. Fakat İslam bunların 
hepsini ortadan kaldırdı. Kimse diğerinden üstün değildir, sadece iyi işlerle, iyi 
davranışlarla. 

Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem sahabeye, hepsine, bizim 
için en güzel örnek olmayı öğretti. En güzel örnek, dediler, Peygamber sallá Llāhu 
‘alayhi wa-sallam konuştuğunda - Normalde başkaları Müslüman olmadığında, 
kimse diğerini dinlemez. Bağırıyorlardı, kavga ediyorlardı. Ama sonra Müslüman 
oldular ve Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem onlara edep ve güzel 
davranışları öğretti. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem 
konuşurken, sanki başlarının üzerinde bir kuş varmış gibi kıpırdamadan 
oturduklarını söylediler. Herhangi bir şey, herhangi bir hareket yapsalar kuş uçup 
gidecekti. Yani, en ufak bir hareket bile yapmadılar. Peygamber Efendimiz ṣallá 
Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in sahabeye öğrettiği şey budur ve onlar da bize öğrettiler. 
Bize ne yapmamız gerektiğini öğrettiler. Ama tabii ki, günümüzde olduğu gibi, o 
zamandan beri de edep öğrenmeyen insanlar vardı; o zaman bile. 

Medine-i Münevvere’den sonra Mekke’ye geldiler, Mekke’yi açmak, 
Müslüman yapmak için. Mekke’den sonra Huneyn Savaşı oldu. Bu büyük bir 
savaştı. Etraftaki birçok kabile bu insanlara karşı yardım etmek için geldi. 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem ile savaştılar. Zor bir savaştı 
ama Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in mucize ile Allah جل جلاله onu 
 .onlara karşı galip kıldı. Çok güçlü bir savaştı صلى الله عليه وسلم

Savaştan sonra savaş ganimetlerini alma zamanı vardır. Düşmandan aldıklarını 
ordu, savaşanlar, şehid olanlar, hepsi arasında bölüştürdüler. Peygamber Efendimiz 
ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem her birine alması gerekeni veriyordu. Beşincisinden biri 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem içindir. O صلى الله عليه وسلم dilediği kadar 
verebilir. Gerisi de ordu veya orada savaşanlar arasında paylaştırılır. 

Böylece, Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem onu dağıtıyordu. 
Ve Bani Temim adlı bir kabileden bazıları vardı. Bu kabileden bir adam, adı belki 
Huveysire, Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in olduğu yere girdi. 
Sahâbe ona صلى الله عليه وسلم bakıyordu. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in 
yüzüne bakmaktan çok mutluydular. Ve onu yaparken, verirken ve insanlara 
konuşurken görmekten çok mutluydular. Birisi, “Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu 
‘aleyhi ve-sellem’i görünce, bakarken çok mutlu oldum,” dedi. Bunun üzerine, bu 
adam geldi ve “Ey Peygamber صلى الله عليه وسلم, adaletle bölüştürmelisin,” dedi. Şöyle dedi. 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem şöyle buyurmuştur: 
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“Ben adaletle bölüştürmezsem, kim adaletle bölüştürür?” Adalet olmadan, burada 
hiçbir şey olmaz. Bunun üzerine Hz. Ömer bin Hattab çok çabuk öfkelendi – Ve 
insan bunun için, bu adamın orada söyledikleri için öfkelenmelidir – Peygamber 
Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’e, “Onu cezalandırmama izin ver” dedi. 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in hikmet vardır. Bütün 
hikmetler Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’dedir. Hikmet ondan 
gelir صلى الله عليه وسلم. “Yapma, Ey Ömer. Bunu yapma. Onun bir ailesi, bir kabilesi var. Büyük 
bir fitne olur. Bırak gitsin.” Fakat onun gibiler Kuran okuyanlardır, fakat Kuran 
onların ağızlarından [kalplerine] inmemektedir. Sadece buraya kadar geliyorlar 
[boğazlarına kadar]; daha fazlası değil. Ve okun yaydan çıkması gibi İslam’dan 
çıkacaklar. 

Kötü davranış insanlara bunu yapar. Birçoğu şu anda etrafımızda. Ve birçok 
insan onlardan memnun. Sadece soruyorlar, “Neden onları takip eden bu kadar 
insan var, gençler, diğerleri, tüm bunlar.” Sana söyleyeyim. Çok kolay. Çünkü 
doğru yoldasın. Düşün, biraz bilgeliği olan herhangi birine sorabilirsin, “İnsanların 
buraya gelmesi neden zor, ama oraya gidiyorlar?” Çok kolay bir soru. Çünkü 
buraya gelirsen, bin şeytan seni gelmemeye zorlar. “Yorgunsun. İyi değilsin. Gitme. 
Bunlar birkaç kişi. Çoğunluk diğer insanlar.” Başka insanlara gittiklerinde, şeytan 
onları iter [aynı yere, onları teşvik eder], “Oraya git. Gelme. Haklısın. Hepsi iyisin. 
Diğer insanlar müşrik. Onlar kâfir. Her kötülük bu insanlarla birlikte” diyor. 

Yani insanlar şeytan tarafından aldatılıyor. Bunun için kolayca gidiyorlar. 
Kötü bir şey yaparken şeytan sizi engellemez, oraya gitmenize yardımcı olur. 
İnsanlara hikmeti budur. Birçok insan, belki halkımız bile bunu söylüyor, “Belki de 
yanılıyorsunuz, çünkü çok fazla insan gelmiyor. Size 100 kişi gelirse, onlara 2000 
kişi gelir. Size 500 kişi gelirse, oraya 50.000 kişi gider.” Sebep budur. Peygamber 
Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem diyor ki, ahir zamanda çok olacaksınız ama 
sizin için hiçbir kıymet olmayacak. Hiçbir kıymet yok çünkü takip etmiyorsunuz, 
değerli şeyi, kıymetli şeyi almıyorsunuz. Sadece taş alıyorsunuz; sadece çöp 
alıyorsunuz; hiçbir faydası yok. Öyleyse ne yapabilirsiniz? Kimse sizi istemiyor. 
Çöp toplayabilir misiniz, taş toplayabilir misiniz, toprak toplayabilir misiniz? Kimse 
bundan memnun değil. Ama eğer mücevher koleksiyonu yapıyorsanız, değerli bir 
şeye sahip olacaksınız ve onlar size karşı çıkacak, bunu sizden almaya 
çalışacaklardır. 

Bunun için Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem onun yolunda 
olun, saygılı olun, iyi insanlar olun diyor. Çünkü Müslümanlar yumuşak huylu 
olmalı. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem Müslüman hakkında 
yumuşak huylu, güler yüzlü ve insanlara yardım eden biri olmasını 
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söylüyor. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem bunu söylüyor. Sert 
olmamak ve gülümsememek. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in 
torunlarından Seyyidina Cafer es-Sâdık ise iyi bir Müslümanın, müminin alameti 
güler yüzlü olmak, insanlara karşı yumuşak huylu olmaktır diyor. Ve münafığın 
veya Peygamber’i صلى الله عليه وسلم kabul etmeyen ve Peygamber’den صلى الله عليه وسلم memnun olmayanın 
alameti, yüzünün karanlık olması, gülümsememesi ve insanlarla kötü geçinmesidir. 
Bu, münafığın veya Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’e saygı 
göstermeyen diğer insanların alameti. 

Elhamdulillah, biz, inşâAllah, Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-
sellem’ı takip ediyoruz. Her zaman mutlu olmalısınız. İnsanların söylediklerinden 
ve gösterdiklerinden: şeytanın yolu, hiçbir şey sizi korkutmaz. Bunu takip etmeyin 
ve bundan korkmayın. Siz iyi yoldasınız, elhamduliLlah, Peygamber Efendimiz ṣallá 
Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’ın yolu. Tarikat yolu, Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu 
‘aleyhi ve-sellem’ın yoludur ve Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’a 
bağlanır. Tarikat olmadan, buna toplanma, bu toplanma, o toplanma dediklerini 
görüyoruz. Şeylere isimler veriyorlar. Ama tarikat yoksa, herkes sonunda yanlış yola 
gidiyor. Bu ancak tarikatla olabilir. Çünkü Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi 
ve-sellem kendisini takip edenleri, kendisine kadar ulaşanları takip eder. Çünkü 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’i görenleri aramayı söyleyen 
birçok hadis de vardır. Bu bir gelenekti. Bazıları, bu adam Peygamber’i صلى الله عليه وسلم gördü 
diyordu. Ondan sonra, Peygamber’i صلى الله عليه وسلم gören bir başkası. Ondan sonra, Peygamber 
Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’i gören kişiyi gören, Peygamber Efendimiz 
ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’e kadar. 

Yani, bizim, elhamduliLlah, bütün tarikatlar Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu 
‘aleyhi ve-sellem’e bağlıdır. Gerçek olanlara. Elbette, bazı insanlar, “Ben Şeyhim, 
ben buyum, ben şuyum” diyebilir, ama şeriatı takip etmiyorsa, bu gerçek değildir. 
Bakmalısınız. Şeyh olduğunu iddia eden ama takip etmeyen birçok insan gördük. 
Bazıları namaz bile kılmıyor. Bu yüzden onları takip etmek doğru değildir. Ayrıca, 
Allah جل جلاله bize bakıp doğru olup olmadığını görmemiz için bir beyin vermiştir. 
Bilmelisiniz. İnanmayın: bu Şam’dan geliyor, bu Pakistan’dan geliyor, bu 
Hindistan’dan geliyor, bu Mısır’dan geliyor, herhangi bir yerden geliyor. Mezhepte 
olup olmadığına bakmadan aldanmayın. 

Mezhep de çok önemlidir. Günümüzde bu insanlar inkâr ediyor. Tarikat 
konusunda tarikat inkâr ediyorlar. Mezhep konusunda da inkâr ediyorlar. Diyorlar 
ki, “Mezhebe gerek yok. Ben neyin doğru, neyin yanlış olduğuna kendim karar 
veririm.” Öyleyse bunu iddia edenle konuşmayın, ondan uzaklaşın. Çünkü bu 
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kalbinize hastalık sokar. Ve insanlar bu insanlardan kolayca etkilenebilir. Öyleyse 
ona uymayın. Bunu söyleyene uymayın. Bütün Kuran’ı bilse bile, hadis bilse bile, 
her şeyi bilse bile, ama mezhebi takip etmiyorsa ve Peygamber Efendimiz ṣallá 
Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in dediklerini takip etmiyorsa: bunların hiçbiri fayda 
vermez. 

En büyük âlim kimdir? Şeytan, İblis. İblis bütün semavi kitapları biliyordu. 
Her şeyi biliyordu. Her şeyi. Ama o lanetlidir. Bildiği şeyin faydası yoktur. Önemli 
olan bilmek değil, yapmaktır. Gece 2 rekât namaz kılarsan, gündüz 100 rekat 
namaz kılmaktan daha hayırlıdır. Ama bütün hayatın boyunca geceleri 1000 rekât 
namaz kılıp da farzlardan 1 rekât kılmazsan, buna denk değildir. Ve bu da 
önemlidir. Uyanık olacaksın, insanlara aldanmayacaksın. Diyorlar ki, “Ben namaz 
kılmıyorum ama bütün gece tesbih çekiyorum, zikir çekiyorum, hadra yapıyorum, 
Kur’an okuyorum, hadis okuyorum. Ama namaza gerek yok, çünkü bunların 
hepsini yapıyorum. Kendimi en mükemmeli olarak görüyorum.” Şaka gibi geliyor 
ama bu insanları takip eden çok insan var. Onlara inanan ve takip eden çok insan 
var. Verdiğimiz bir örnek; herkesin bunu yaptığından bahsetmedik. Sadece bir 
tanesi. Bunlardan binlercesi var. Dikkatli olmalısınız çünkü yoldasınız. Çok dikkatli 
olmalısınız. Sanki yüksek bir yerdesiniz, her an düşebilirsiniz. O yüzden Allah Azze 
ve Celle’ye kavuşana kadar yolu takip etmeliyiz. Son zamanımıza, son nefesimize 
kadar bu yolda, doğru yolda, sabit ve güçlü olmak çok önemli inşaAllah. 

Allah جل جلاله İslam’a ve Müslümanlara yardım etsin. Çünkü bütün bunlarla, sadece 
Allah جل جلاله bize yardım edebilir. Ve Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-
sellem’in söylediği de budur. Peygamber nübüvvet demektir. O صلى الله عليه وسلم Kıyamet’e kadar, 
dünyanın sonuna kadar ne olacağını söylüyordu. O صلى الله عليه وسلم bu zamanlarda, bizim 
dediğimiz gibi, çok Müslüman olacak ama hiçbir faydası olmayacak dedi. Ama 
ayrıca bundan sonra Allah جل جلاله Peygamber’in Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-
sellem’in soyundan birini, Seyyidina Mehdi’yi gönderecek ki bütün bunları 
düzeltmek, kötü şeyleri ve kötü insanları bitirmek için. Ya değişecekler ya da 
gidecekler. Sadece olacak olan budur. Bütün dünyada sadece temiz, saf İslam 
olacak inşaAllah. 

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
18 Şubat 2025/ 19 Şâban 1446 
Maidenhead Camii – Maidenhead, İngiltere  
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